

12+

Джонас Тичерман

**АНГЛИЙСКИЙ
ЯЗЫК
в устной
практике**

*Практический
тренажёр для
самостоятельной
работы*



*Practice today,
speak tomorrow*

Джонас Тичерман

**Английский язык в устной
практике. Практический тренажёр
для самостоятельной работы**

«Издательские решения»

Тичерман Д.

Английский язык в устной практике. Практический тренажёр для самостоятельной работы / Д. Тичерман — «Издательские решения»,

Учебное пособие направлено на развитие навыков устной речи на английском языке у русскоязычных учащихся. Книга содержит тематические уроки, включающие лексику с переводом, вопросы для говорения, тексты для чтения и задания на перевод. Материал организован по принципу постепенного усложнения и ориентирован на практическое использование языка в повседневных ситуациях.

Содержание

Введение	6
Introducing yourself	7
Warm-up Questions	7
Vocabulary	8
Speaking Questions	9
Reading	11
Final Speaking Task	12
My daily routine	13
Warm-up Questions	13
Vocabulary	14
Speaking Questions	15
Reading	17
Final Speaking Task	18
My family	19
Warm-up Questions	19
Vocabulary	20
Speaking Questions	21
Reading	23
Final Speaking Task	24
My home and room	25
Warm-up Questions	25
Vocabulary	26
Speaking Questions	27
Reading	29
Final Speaking Task	30
My friends	31
Warm-up Questions	31
Vocabulary	32
Speaking Questions	33
Reading	35
Final Speaking Task	36
My weekend	37
Warm-up Questions	37
Vocabulary	38
Speaking Questions	39
Reading	41
Final Speaking Task	42
Конец ознакомительного фрагмента.	43

Английский язык в устной практике Практический тренажёр для самостоятельной работы

Джонас Тичерман

© Джонас Тичерман, 2026

ISBN 978-5-0070-3857-7

Создано в интеллектуальной издательской системе Ridero

Введение

Данное учебное пособие предназначено для русскоязычных учащихся, изучающих английский язык и стремящихся развить навыки устной речи. Материалы книги ориентированы на постепенное формирование способности выражать мысли на английском языке в повседневных ситуациях.

Структура книги построена по тематическому принципу. Каждый урок посвящён одной конкретной теме, связанной с повседневной жизнью, что обеспечивает практическую направленность обучения. Все разделы внутри урока взаимосвязаны и направлены на активное использование изучаемой лексики и грамматики в устной речи.

Работа с каждым уроком должна осуществляться последовательно.

Сначала рекомендуется выполнить раздел Warm-up Questions. На данном этапе учащийся отвечает на простые вопросы, чтобы активировать уже имеющиеся знания и настроиться на тему урока. Ответы могут быть краткими.

Далее следует раздел Vocabulary. Необходимо внимательно изучить предложенные слова и выражения, включая примеры употребления. Рекомендуется читать примеры вслух и при необходимости повторять их несколько раз. Основная цель данного этапа — понимание и запоминание лексики, которая будет использоваться в последующих заданиях.

После этого следует перейти к разделу Speaking Questions. Учащемуся предлагается ответить на вопросы, используя подсказки (Words to use). Рекомендуется сначала составить ответ устно, затем при необходимости опираться на предложенный пример. Важно стремиться к самостоятельному построению высказывания, а не к механическому повторению образца.

Раздел Reading предназначен для развития навыков понимания текста. Текст следует прочитать вслух или про себя, обращая внимание на знакомую лексику. После чтения необходимо ответить на вопросы по содержанию. Рекомендуется формулировать ответы полными предложениями.

В разделе Translation Practice учащемуся предлагается перевести предложения с русского языка на английский. Предложенные варианты перевода даны сразу после задания и служат ориентиром. Учащийся может использовать их для самопроверки, а также предлагать собственные варианты перевода, опираясь на изученную лексику и грамматические конструкции.

Заключительный этап — Final Speaking Task. Учащийся выбирает один из вопросов и даёт развернутый устный ответ, используя изученную лексику. Рекомендуется говорить без опоры на текст, формируя собственные высказывания.

Для достижения наилучших результатов рекомендуется работать с материалом регулярно, возвращаться к пройденным темам и повторять лексику. Особое внимание следует уделять устной практике, так как именно она является основной целью данного пособия.

Данное пособие предполагает активное участие учащегося в процессе обучения и систематическую работу над развитием навыков говорения.

Introducing yourself

Warm-up Questions

What is your name?

Как вас зовут?

Where are you from?

Откуда вы?

How are you today?

Как вы себя чувствуете сегодня?

Vocabulary

name — имя

Example: My name is Anna.

Меня зовут Анна.

from — из, родом из

Example: I am from Russia.

Я из России.

live — жить

Example: I live in a big city.

Я живу в большом городе.

age — возраст

Example: I am 20 years old.

Мне 20 лет.

student — студент

Example: I am a student at university.

Я студент университета.

work — работать

Example: I work in an office.

Я работаю в офисе.

like — нравиться

Example: I like English.

Мне нравится английский.

speak — говорить

Example: I speak Russian and English.

Я говорю по-русски и по-английски.

family — семья

Example: I have a small family.

У меня небольшая семья.

free time — свободное время

Example: In my free time, I read books.

В свободное время я читаю книги.

meet — встречать (ся)

Example: Nice to meet you.

Приятно познакомиться.

Speaking Questions

1. What is your name and where are you from?

Перевод: Как вас зовут и откуда вы?

Words to use: name, from, live

Example answer:

My name is Alex. I am from Russia. I live in a big city. I like my city because it is interesting and active.

Меня зовут Алекс. Я из России. Я живу в большом городе. Мне нравится мой город, потому что он интересный и активный.

2. Are you a student or do you work?

Перевод: Вы студент или работаете?

Words to use: student, work, study

Example answer:

I am a student. I study at university. I learn many interesting subjects. I want to get a good job in the future.

Я студент. Я учусь в университете. Я изучаю много интересных предметов. Я хочу получить хорошую работу в будущем.

3. What languages do you speak?

Перевод: На каких языках вы говорите?

Words to use: speak, English, practice

Example answer:

I speak Russian and a little English. I want to improve my English. I practice every day. I watch videos and listen to music in English.

Я говорю по-русски и немного по-английски. Я хочу улучшить английский. Я практикую каждый день. Я смотрю видео и слушаю музыку на английском.

4. What do you like to do in your free time?

Перевод: Что вы любите делать в свободное время?

Words to use: free time, like, watch

Example answer:

In my free time, I like watching films and series. I also listen to music and relax. Sometimes I go for a walk. It helps me feel better after a busy day.

В свободное время я люблю смотреть фильмы и сериалы. Я также слушаю музыку и отдыхаю. Иногда я гуляю. Это помогает мне чувствовать себя лучше после занятых дней.

5. Tell me about your family.

Перевод: Расскажите о вашей семье.

Words to use: family, live, together

Example answer:

I have a small family. We live together in one house. I love spending time with them. We often eat dinner and talk in the evening.

У меня небольшая семья. Мы живём вместе в одном доме. Я люблю проводить с ними время. Мы часто ужинаем и разговариваем вечером.

Reading

Hello! My name is David. I am 21 years old and I live in a big city. I am a student and I study business at university. I want to work in an international company in the future.

In my free time, I like reading books and watching films. I also play sports sometimes. On weekends, I meet my friends and we go to cafes or walk in the city. I enjoy these moments because I can relax and talk to people.

I have a small family. We live in a comfortable house. My parents work a lot, but in the evenings we always spend time together. We talk about our day and have dinner together.

Questions:

Where does David live?

Answer: He lives in a big city. The text says he lives in a big city.

What does he study?

Answer: He studies business at university. This is clearly written in the text.

What does he do in his free time?

Answer: He reads books, watches films, plays sports, and meets his friends.

Translation Practice

Translate into English:

Меня зовут Антон.

Я живу в большом городе.

Я студент и учусь в университете.

В свободное время я читаю книги.

У меня маленькая семья.

Answers:

My name is Anton.

I live in a big city.

I am a student and I study at university.

In my free time, I read books.

I have a small family.

Final Speaking Task

Choose one question from the Speaking Questions (for example: «What do you like to do in your free time?»).

Speak 3—5 sentences using at least 3—4 words from the list below:

Words to use: free time, like, watch, relax, friends

Example answer:

In my free time, I like watching films and relaxing at home. I often meet my friends on weekends. We go to cafes or walk in the city. It helps me relax and feel happy after a busy week.

My daily routine

Warm-up Questions

What time do you usually wake up?

Во сколько вы обычно просыпаетесь?

Do you have a busy day?

У вас занятый день?

What do you do in the morning?

Что вы делаете утром?

Vocabulary

wake up — просыпаться

Example: I wake up at 7 a.m.

Я просыпаюсь в 7 утра.

get up — вставать с кровати

Example: I get up after I wake up.

Я встаю с кровати после того, как просыпаюсь.

brush teeth — чистить зубы

Example: I brush my teeth every morning.

Я чищу зубы каждое утро.

have breakfast — завтракать

Example: I have breakfast at 8 a.m.

Я завтракаю в 8 утра.

go to work / study — идти на работу / учёбу

Example: I go to study at 9 a.m.

Я иду учиться в 9 утра.

start work — начинать работу

Example: I start work at 10 a.m.

Я начинаю работу в 10 утра.

lunch break — обеденный перерыв

Example: I have a lunch break at 1 p.m.

У меня обеденный перерыв в 13:00.

finish work — заканчивать работу

Example: I finish work at 6 p.m.

Я заканчиваю работу в 6 вечера.

go home — идти домой

Example: I go home after work.

Я иду домой после работы.

have dinner — ужинать

Example: I have dinner with my family.

Я ужинаю с семьёй.

go to bed — идти спать

Example: I go to bed at 11 p.m.

Я ложусь спать в 11 вечера.

every day — каждый день

Example: I study English every day.

Я изучаю английский каждый день.

Speaking Questions

1. What time do you usually wake up?

Перевод: Во сколько вы обычно просыпаетесь?

Words to use: wake up, get up, morning

Example answer:

I usually wake up at 7 a.m. I get up a few minutes later. In the morning, I feel a little tired but ready for the day. I like starting my day early.

Я обычно просыпаюсь в 7 утра. Я встаю через несколько минут. Утром я немного уставший, но готов к дню. Мне нравится начинать день рано.

2. What do you do in the morning?

Перевод: Что вы делаете утром?

Words to use: brush teeth, have breakfast, morning

Example answer:

In the morning, I brush my teeth and take a shower. Then I have breakfast. I usually drink coffee or tea. After that, I get ready for work or study.

Утром я чищу зубы и принимаю душ. Потом я завтракаю. Обычно я пью кофе или чай. После этого я готовлюсь к работе или учёбе.

3. What time do you start work or study?

Перевод: Во сколько вы начинаете работу или учёбу?

Words to use: start work, study, go to

Example answer:

I start studying at 9 a.m. I go to university every weekday. My classes are usually interesting but sometimes difficult. I try to be active and focused.

Я начинаю учёбу в 9 утра. Я хожу в университет каждый будний день. Мои занятия обычно интересные, но иногда сложные. Я стараюсь быть активным и сосредоточенным.

4. What do you do after work or study?

Перевод: Что вы делаете после работы или учёбы?

Words to use: finish work, go home, relax

Example answer:

I finish work at 6 p.m. Then I go home. I usually relax for a while, watch videos or listen to music. After that, I have dinner.

Я заканчиваю работу в 6 вечера. Потом я иду домой. Обычно я немного отдыхаю, смотрю видео или слушаю музыку. После этого я ужинаю.

5. What do you do in the evening?

Перевод: Что вы делаете вечером?

Words to use: have dinner, free time, go to bed

Example answer:

In the evening, I have dinner with my family or alone. After that, I spend my free time watching films or reading. I go to bed at around 11 p.m.

Вечером я ужинаю с семьёй или один. После этого я провожу свободное время, смотрю фильмы или читаю. Я ложусь спать примерно в 11 вечера.

Reading

My name is Mark and I want to tell you about my daily routine. I usually wake up at 7 a.m. and get up immediately. I start my day with a shower and brushing my teeth. Then I have breakfast and drink coffee.

I go to work at 9 a.m. and start my job at 10 a.m. I work in an office and my job is sometimes busy, but I like it. I have a lunch break at 1 p.m. and I talk with my colleagues.

I finish work at 6 p.m. and go home. In the evening, I relax, watch films or read books. I have dinner and sometimes go for a walk. I go to bed at 11 p.m.

Questions:

What time does Mark wake up?

Answer: He wakes up at 7 a.m. The text clearly says he usually wakes up at 7 a.m.

What does he do at lunch break?

Answer: He talks with his colleagues. The text says he has lunch break at 1 p.m. and talks with colleagues.

What does he do in the evening?

Answer: He relaxes, watches films or reads books, has dinner, and sometimes goes for a walk.

Translation Practice

Translate into English:

Я просыпаюсь в 7 утра.

Я завтракаю перед работой.

Я начинаю учёбу в 9 часов.

После работы я иду домой.

Вечером я смотрю фильмы.

Answers:

I wake up at 7 a.m.

I have breakfast before work.

I start studying at 9 o'clock.

After work, I go home.

In the evening, I watch films.

Final Speaking Task

Choose one question from the Speaking Questions (for example: «What do you do in the evening?»).

Speak 3—5 sentences using at least 3—4 words from the list below:

Words to use: evening, relax, watch, free time, go to bed

Example answer:

In the evening, I relax after a long day. I often watch films or videos in my free time. Sometimes I listen to music or read books. I go to bed at about 11 p.m. and get ready for the next day.

My family

Warm-up Questions

How many people are there in your family?

Сколько людей в вашей семье?

Do you live with your family?

Вы живёте с семьёй?

Do you have brothers or sisters?

У вас есть братья или сёстры?

Vocabulary

family — семья

Example: I have a big family.

У меня большая семья.

parents — родители

Example: My parents are kind.

Мои родители добрые.

mother / mom — мама

Example: My mother works in an office.

Моя мама работает в офисе.

father / dad — папа

Example: My dad likes football.

Мой папа любит футбол.

brother — брат

Example: I have one brother.

У меня есть один брат.

sister — сестра

Example: My sister is a student.

Моя сестра студентка.

live together — жить вместе

Example: We live together in one house.

Мы живём вместе в одном доме.

close — близкий (о семье)

Example: We are a very close family.

У нас очень дружная семья.

spend time — проводить время

Example: We spend time together on weekends.

Мы проводим время вместе на выходных.

care about — заботиться о

Example: I care about my family.

Я забочусь о своей семье.

only child — единственный ребёнок

Example: I am an only child.

Я единственный ребёнок.

relationship — отношения

Example: I have a good relationship with my parents.

У меня хорошие отношения с родителями.

Speaking Questions

1. Tell me about your family.

Перевод: Расскажите о своей семье.

Words to use: family, parents, live together

Example answer:

I have a small family. There are three people in my family: my parents and me. We live together in a small house. We have a very good relationship.

У меня небольшая семья. В моей семье три человека: мои родители и я. Мы живём вместе в маленьком доме. У нас очень хорошие отношения.

2. Do you have brothers or sisters?

Перевод: У вас есть братья или сёстры?

Words to use: brother, sister, only child

Example answer:

I don't have any brothers or sisters. I am an only child. Sometimes I want a brother or sister, but I am also happy in my family.

У меня нет братьев и сестёр. Я единственный ребёнок. Иногда я хочу брата или сестру, но я также счастлив в своей семье.

3. What do your parents do?

Перевод: Чем занимаются ваши родители?

Words to use: mother, father, work

Example answer:

My mother works in an office. My father works in a company. They both work hard every day. I respect them a lot.

Моя мама работает в офисе. Мой папа работает в компании. Они оба много работают каждый день. Я их очень уважаю.

4. Do you spend time with your family?

Перевод: Вы проводите время с семьёй?

Words to use: spend time, together, weekend

Example answer:

Yes, I spend time with my family. We usually have dinner together and talk about our day. On weekends, we watch films or go for walks. I enjoy these moments.

Да, я провожу время с семьёй. Обычно мы ужинаем вместе и говорим о нашем дне. На выходных мы смотрим фильмы или гуляем. Мне нравятся эти моменты.

5. How is your relationship with your family?

Перевод: Какие у вас отношения с семьёй?

Words to use: relationship, close, care

Example answer:

I have a very close relationship with my family. We care about each other and always try to help. I can talk to my parents about everything. I feel safe and happy with them.

У меня очень близкие отношения с семьёй. Мы заботимся друг о друге и всегда стараемся помогать. Я могу говорить с родителями обо всём. Я чувствую себя в безопасности и счастлив с ними.

Reading

My name is Emma and I want to talk about my family. I have a small but very close family. There are four people in my family: my mother, my father, my brother, and me.

My mother works in a hospital and she is very kind. My father works in a company and he is very hard-working. My brother is a student at school. We all live together in a nice house.

In the evening, we usually have dinner together and talk about our day. On weekends, we sometimes watch films or go to visit our relatives. I love my family very much because we always support each other.

Questions:

How many people are in Emma's family?

Answer: There are four people in her family. The text clearly says there are four people.

What do her parents do?

Answer: Her mother works in a hospital and her father works in a company.

What do they do on weekends?

Answer: They watch films or visit relatives. The text says they sometimes do this on weekends.

Translation Practice

Translate into English:

У меня маленькая семья.

Мы живём вместе в одном доме.

У меня есть брат.

Мои родители много работают.

Мы проводим время вместе.

Answers:

I have a small family.

We live together in one house.

I have a brother.

My parents work a lot.

We spend time together.

Final Speaking Task

Choose one question from the Speaking Questions (for example: «Tell me about your family»).

Speak 3—5 sentences using at least 3—4 words from the list below:

Words to use: family, close, parents, spend time, together

Example answer:

I have a close family. There are three people in my family: my parents and me. We live together and spend a lot of time together. In the evenings, we talk or watch films. I really care about my family.

My home and room

Warm-up Questions

Do you live in a house or an apartment?

Вы живёте в доме или в квартире?

Do you like your home?

Вам нравится ваш дом?

What is your room like?

Какая у вас комната?

Vocabulary

home — дом, жильё

Example: My home is comfortable.

Мой дом уютный.

house — дом (здание)

Example: I live in a big house.

Я живу в большом доме.

apartment — квартира

Example: We live in an apartment.

Мы живём в квартире.

room — комната

Example: My room is small but nice.

Моя комната маленькая, но приятная.

kitchen — кухня

Example: I eat breakfast in the kitchen.

Я завтракаю на кухне.

bathroom — ванная комната

Example: The bathroom is clean.

Ванная комната чистая.

living room — гостиная

Example: We watch TV in the living room.

Мы смотрим телевизор в гостиной.

bed — кровать

Example: My bed is very comfortable.

Моя кровать очень удобная.

desk — письменный стол

Example: I study at my desk.

Я учусь за письменным столом.

chair — стул

Example: There is a chair near my desk.

Рядом с моим столом есть стул.

furniture — мебель

Example: My room has simple furniture.

В моей комнате простая мебель.

clean / tidy — чистый / аккуратный

Example: I keep my room tidy.

Я поддерживаю свою комнату в порядке.

Speaking Questions

1. Where do you live?

Перевод: Где вы живёте?

Words to use: home, house, apartment

Example answer:

I live in an apartment in a big city. My home is comfortable and not very big. I like it because it is close to everything I need. I feel safe there.

Я живу в квартире в большом городе. Мой дом удобный и не очень большой. Он мне нравится, потому что всё необходимое рядом. Я чувствую себя там в безопасности.

2. What is your home like?

Перевод: Какой у вас дом?

Words to use: home, comfortable, tidy

Example answer:

My home is comfortable and quiet. It is not very big, but it is very cozy. I try to keep it tidy and clean. I like spending time at home.

Мой дом удобный и тихий. Он не очень большой, но очень уютный. Я стараюсь поддерживать порядок и чистоту. Мне нравится проводить время дома.

3. Describe your room.

Перевод: Опишите вашу комнату.

Words to use: room, bed, desk, chair

Example answer:

My room is small but comfortable. There is a bed, a desk, and a chair. I study at my desk every day. I like my room because it is quiet and good for rest.

Моя комната маленькая, но удобная. В ней есть кровать, стол и стул. Я учусь за столом каждый день. Мне нравится моя комната, потому что она тихая и подходит для отдыха.

4. What do you do in your room?

Перевод: Что вы делаете в своей комнате?

Words to use: study, relax, bed

Example answer:

In my room, I study and relax. I do my homework at my desk. Sometimes I lie on my bed and listen to music. It is my personal space.

В своей комнате я учусь и отдыхаю. Я делаю домашнюю работу за столом. Иногда я лежу на кровати и слушаю музыку. Это моё личное пространство.

5. Do you like your home? Why?

Перевод: Вам нравится ваш дом? Почему?

Words to use: like, comfortable, home

Example answer:

Yes, I like my home very much. It is comfortable and peaceful. I can relax there after a busy day. I feel happy and safe at home.

Да, мне очень нравится мой дом. Он удобный и спокойный. Я могу там отдыхать после занятых дней. Я чувствую себя счастливым и в безопасности.

Reading

My name is John and I want to describe my home and my room. I live in a small apartment in a big city. My home is not very large, but it is comfortable and clean.

There are three rooms in my apartment: a kitchen, a bathroom, and a living room. I also have my own room. My room is small, but I like it very much.

In my room, there is a bed, a desk, and a chair. I study at my desk every day and sometimes I relax on my bed. I keep my room tidy because I like a clean space. I spend a lot of time in my room because it is quiet and comfortable.

Questions:

Where does John live?

Answer: He lives in a small apartment in a big city. The text clearly says this.

What is his room like?

Answer: His room is small but comfortable and clean.

What does he do in his room?

Answer: He studies at his desk, relaxes on his bed, and spends a lot of time there.

Translation Practice

Translate into English:

Я живу в квартире.

Мой дом уютный и чистый.

У меня есть своя комната.

В моей комнате есть кровать и стол.

Я люблю свою комнату.

Answers:

I live in an apartment.

My home is cozy and clean.

I have my own room.

In my room, there is a bed and a desk.

I like my room.

Final Speaking Task

Choose one question from the Speaking Questions (for example: «Describe your room»).

Speak 3—5 sentences using at least 3—4 words from the list below:

Words to use: room, bed, desk, comfortable, home

Example answer:

My room is small but comfortable. There is a bed and a desk where I study. I spend a lot of time in my room because it is quiet. I like my home because it feels safe and peaceful.

My friends

Warm-up Questions

Do you have many friends?

У вас много друзей?

How often do you see your friends?

Как часто вы видите с друзьями?

What do you like to do with your friends?

Что вы любите делать с друзьями?

Vocabulary

friend — друг

Example: I have a good friend.

У меня есть хороший друг.

best friend — лучший друг

Example: My best friend is very kind.

Мой лучший друг очень добрый.

meet — встречаться

Example: I meet my friends on weekends.

Я встречаюсь с друзьями на выходных.

hang out — проводить время вместе

Example: We hang out after school.

Мы проводим время вместе после учёбы.

talk — разговаривать

Example: We talk about our life.

Мы говорим о нашей жизни.

support — поддерживать

Example: Friends support each other.

Друзья поддерживают друг друга.

trust — доверять

Example: I trust my best friend.

Я доверяю своему лучшему другу.

fun — весело

Example: We have fun together.

Нам весело вместе.

share — делиться

Example: We share our problems.

Мы делимся своими проблемами.

together — вместе

Example: We do everything together.

Мы всё делаем вместе.

close friend — близкий друг

Example: She is my close friend.

Она мой близкий друг.

childhood friend — друг детства

Example: I have a childhood friend.

У меня есть друг детства.

Speaking Questions

1. Do you have many friends?

Перевод: У вас много друзей?

Words to use: friends, meet, together

Example answer:

Yes, I have many friends. I meet them at school and in my free time. We spend time together and talk a lot. I enjoy being with them.

Да, у меня много друзей. Я встречаюсь с ними в школе и в свободное время. Мы проводим время вместе и много разговариваем. Мне нравится быть с ними.

2. Who is your best friend?

Перевод: Кто ваш лучший друг?

Words to use: best friend, close, trust

Example answer:

My best friend is Alex. He is very kind and funny. We are very close and I trust him a lot. We have known each other for many years.

Мой лучший друг — Алекс. Он очень добрый и весёлый. Мы очень близки, и я ему сильно доверяю. Мы знаем друг друга много лет.

3. What do you do with your friends?

Перевод: Что вы делаете с друзьями?

Words to use: hang out, talk, fun

Example answer:

I hang out with my friends after school or work. We talk about our day and sometimes watch films. We always have fun together. It helps me relax.

Я провожу время с друзьями после учёбы или работы. Мы говорим о нашем дне и иногда смотрим фильмы. Нам всегда весело вместе. Это помогает мне расслабиться.

4. How often do you meet your friends?

Перевод: Как часто вы встречаетесь с друзьями?

Words to use: meet, weekend, together

Example answer:

I meet my friends on weekends and sometimes during the week. We go for walks or sit in cafes. We like spending time together. It is always interesting.

Я встречаюсь с друзьями на выходных и иногда в течение недели. Мы гуляем или сидим в кафе. Нам нравится проводить время вместе. Это всегда интересно.

5. Why are friends important?

Перевод: Почему друзья важны?

Words to use: support, trust, share

Example answer:

Friends are important because they support us. We can trust them and share our problems. Good friends make life better and happier. I value my friends a lot.

Друзья важны, потому что они поддерживают нас. Мы можем им доверять и делиться своими проблемами. Хорошие друзья делают жизнь лучше и счастливее. Я очень ценю своих друзей.

Reading

My name is Sarah and I want to talk about my friends. I have many friends, but I have one best friend who is very important to me. We met at school many years ago and became very close.

We spend a lot of time together. After school, we usually hang out, talk, and sometimes watch films. On weekends, we go for walks or sit in cafes. We always have fun together.

My friends are very important in my life because they support me and I can trust them. When I have problems, I talk to them and they help me feel better. I am very happy to have such good friends.

Questions:

Where did Sarah meet her best friend?

Answer: She met her best friend at school. The text says they met at school many years ago.

What do they do together?

Answer: They hang out, talk, watch films, go for walks, and sit in cafes.

Why are friends important to Sarah?

Answer: Because they support her, she can trust them, and they help her when she has problems.

Translation Practice

Translate into English:

У меня много друзей.

Я встречаюсь с друзьями на выходных.

Мы проводим время вместе.

У меня есть лучший друг.

Друзья важны для меня.

Answers:

I have many friends.

I meet my friends on weekends.

We spend time together.

I have a best friend.

Friends are important to me.

Final Speaking Task

Choose one question from the Speaking Questions (for example: «Who is your best friend?»).

Speak 3—5 sentences using at least 3—4 words from the list below:

Words to use: best friend, close, trust, talk, together

Example answer:

My best friend is very close to me. I trust him and we talk every day. We spend a lot of time together after school. He always supports me and helps me when I need advice.

My weekend

Warm-up Questions

Do you like weekends?

Вам нравятся выходные?

What do you usually do on weekends?

Что вы обычно делаете на выходных?

Do you relax or study on weekends?

Вы отдыхаете или учитесь на выходных?

Vocabulary

weekend — выходные

Example: I love the weekend.

Я люблю выходные.

relax — отдыхать

Example: I relax on weekends.

Я отдыхаю на выходных.

sleep in — спать дольше обычного

Example: I sleep in on Sunday.

В воскресенье я сплю дольше.

go out — выходить из дома, гулять

Example: I go out with my friends.

Я выхожу гулять с друзьями.

stay at home — оставаться дома

Example: Sometimes I stay at home.

Иногда я остаюсь дома.

meet friends — встречаться с друзьями

Example: I meet my friends on weekends.

Я встречаюсь с друзьями на выходных.

watch movies — смотреть фильмы

Example: We watch movies in the evening.

Мы смотрим фильмы вечером.

go for a walk — идти на прогулку

Example: I go for a walk in the park.

Я иду гулять в парк.

have fun — веселиться

Example: We have fun together.

Нам весело вместе.

free time — свободное время

Example: I have more free time on weekends.

У меня больше свободного времени на выходных.

rest — отдых

Example: I need rest after a busy week.

Мне нужен отдых после занятой недели.

plan — планировать

Example: I plan my weekend on Friday.

Я планирую выходные в пятницу.

Speaking Questions

1. What do you usually do on weekends?

Перевод: Что вы обычно делаете на выходных?

Words to use: weekend, relax, free time

Example answer:

On weekends, I usually relax and enjoy my free time. I don't go to work or study, so I feel free. I watch movies, listen to music, or just rest at home. It helps me feel better after a busy week.

На выходных я обычно отдыхаю и наслаждаюсь свободным временем. Я не работаю и не учусь, поэтому чувствую себя свободно. Я смотрю фильмы, слушаю музыку или просто отдыхаю дома. Это помогает мне чувствовать себя лучше после занятой недели.

2. Do you prefer staying at home or going out?

Перевод: Вы предпочитаете оставаться дома или выходить?

Words to use: stay at home, go out, friends

Example answer:

It depends. Sometimes I like staying at home and relaxing. Other times I go out with my friends. We meet, talk, and have fun together. I like both options.

Это зависит. Иногда мне нравится оставаться дома и отдыхать. В другие дни я выхожу с друзьями. Мы встречаемся, разговариваем и веселимся. Мне нравятся оба варианта.

3. What do you do with your friends on weekends?

Перевод: Что вы делаете с друзьями на выходных?

Words to use: meet friends, go out, fun

Example answer:

I meet my friends on weekends. We usually go out, walk in the city, or sit in cafes. Sometimes we watch movies at home. We always have fun together.

Я встречаюсь с друзьями на выходных. Обычно мы гуляем, ходим по городу или сидим в кафе. Иногда мы смотрим фильмы дома. Нам всегда весело вместе.

4. Do you have a busy or relaxing weekend?

Перевод: У вас занятые или спокойные выходные?

Words to use: relax, plan, rest

Example answer:

My weekends are usually relaxing. I don't plan many activities. I like to rest, sleep in, and enjoy my free time. It helps me recover after a long week.

Мои выходные обычно спокойные. Я не планирую много дел. Я люблю отдыхать, спать дольше и наслаждаться свободным временем. Это помогает мне восстановиться после долгой недели.

5. What is your perfect weekend?

Перевод: Какие у вас идеальные выходные?

Words to use: perfect weekend, friends, relax

Example answer:

My perfect weekend is simple. I relax at home in the morning. Then I meet my friends and we go out together. In the evening, I watch movies and enjoy my time. It makes me happy.

Мои идеальные выходные простые. Утром я отдыхаю дома. Потом я встречаюсь с друзьями, и мы вместе гуляем. Вечером я смотрю фильмы и наслаждаюсь временем. Это делает меня счастливым.

Reading

My name is Kevin and I want to talk about my weekend. I usually have a busy week, so I really enjoy weekends. On Saturday morning, I sleep in and relax at home. I don't wake up early because I need rest.

In the afternoon, I sometimes meet my friends. We go out, walk in the city, or sit in a cafe. We talk a lot and have fun together. On Saturday evening, I often watch movies or listen to music.

On Sunday, I stay at home. I rest, clean my room, and sometimes study a little. I also plan my next week. My weekends are not very exciting, but they help me feel ready for Monday.

Questions:

What does Kevin do on Saturday morning?

Answer: He sleeps in and relaxes at home. The text clearly says this.

What does he do with his friends?

Answer: He meets them, goes out, walks in the city, or sits in a cafe.

What does he do on Sunday?

Answer: He stays at home, rests, cleans his room, studies a little, and plans the next week.

Translation Practice

Translate into English:

Я люблю выходные.

Я обычно отдыхаю дома.

Я встречаюсь с друзьями.

Мы гуляем и веселимся.

Я смотрю фильмы вечером.

Answers:

I love weekends.

I usually relax at home.

I meet my friends.

We go for a walk and have fun.

I watch movies in the evening.

Final Speaking Task

Choose one question from the Speaking Questions (for example: «What is your perfect weekend?»).

Конец ознакомительного фрагмента.

Текст предоставлен ООО «Литрес».

Прочитайте эту книгу целиком, [купив полную легальную версию](#) на Литрес.

Безопасно оплатить книгу можно банковской картой Visa, MasterCard, Maestro, со счета мобильного телефона, с платежного терминала, в салоне МТС или Связной, через PayPal, WebMoney, Яндекс.Деньги, QIWI Кошелек, бонусными картами или другим удобным Вам способом.